

旺赛夫承认 PTPTN还贷系统存弱点

2021年7月07日 2434点阅

责任编辑: 前线小编

(吉隆坡7日讯) 国家高等教育基金主席旺赛夫指出, 该基金将全面检讨偿还贷款支付系统, 因为部分贷款人即使已还清贷款已久, 但他们在系统中仍属于活跃借贷人。

“这是系统需要修复的弱点, 尽管有关问题已解决, 但担心事情重演, 因此我下令进行全面审核。”

旺赛夫今天在吉隆坡USCI大学疫苗接种中心, 巡视公众接种疫苗情况后, 这么指出。



他是针对社交媒体评论, 指有国家高等教育基金借贷者, 即使还清贷款, 但系统仍记录借贷者仍欠1仙未付清, 导致他们在系统内仍属于未还清款项的借贷者, 作出回应。

报导指出, 因为1仙未还清, 包括利率、行政费用、保险费用和未偿费用, 借款人可能须付还高达515令吉, 更可能因此面临法律诉讼。

此外, 旺赛夫指出, 该基金过去3个月应每月获得2亿令吉还贷付款, 由于暂缓还贷措施, 每月只收得1000万至2000万令吉的款项。

Translation:-

The National Higher Education Fund Corporation (PTPTN) will conduct a full review of their loan repayment system.

Its chairman Datuk Wan Saiful Wan Jan said this was following a case where a borrower's account was found to be still active even though the loan had been long settled and wanted the corporation to conduct an immediate investigation.

“I have been informed that the case has been resolved but my concern is this should not be repeated. Therefore, I have ordered a full review to be held to prevent the same weakness from recurring,” he said.

Wan Saiful was met by reporters after checking on the Covid-19 vaccination process at the USCI University Kuala Lumpur Campus vaccination centre (PPV), here, today.

He said this in commenting on the case that went viral on social media involving a PTPTN borrower who had long repaid her loan but there was still a balance of one sen that was outstanding in her account.

Meanwhile, on the moratorium involving PTPTN loans, Wan Saiful said there were still many borrowers who decided to continue with their monthly payments despite being offered the facility.

He added that even with the moratorium, PTPTN was receiving repayments ranging from RM100 million to RM200 million each month.

<https://www.chinapress.com.my/20210707/%e6%97%ba%e8%b5%9b%e5%a4%ab%e6%89%bf%e8%ae%a4-ptpn%e8%bf%98%e8%b4%b7%e7%b3%bb%e7%bb%9f%e5%ad%98%e5%bc%b1%e7%82%b9/>